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Rada Miejska w Sławnie 

 

Protokół nr LVI/2023 

Wygenerowany z programu eSesja.pl oraz uzupełniony przez protokolanta. 

INTEGRALNĄ CZĘŚCIĄ PROTOKOŁU JEST NAGRANIE AUDIO-VIDEO Z SESJI, 

DOŁĄCZONE DO PROTOKOŁU (dostępne w biurze Rady Miejskiej, na stronie internetowej 

oraz w BIP Urzędu Miejskiego w Sławnie, a także na kanałach w systemach streamingowych). 

Sesja 28 września 2023 

  

Obrady rozpoczęto o godz. 09:00, a zakończono o godz. 10:39. Sesja odbyła się w budynku 

Urzędu Miejskiego w Sławnie w sali nr 32. Prowadziła ją Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Sławnie – Marzena Łużyńska. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 radnych: 

1. Marcin Bojaryn  

2. Bartosz Bukowski  

3. Joanna Iwko  

4. Bożena Kallaur  

5. Paweł Kopczyński  

6. Marzena Łużyńska  

7. Dominik Margielewski  

8. Maciej Motyl  

9. Marcin Podolski  

10. Adam Poprawski  

11. Ewelina Stach  

12. Jarosław Stark  

13. Karolina Stępień  

14. Marta Stępień  

15. Włodzimierz Śledź  

 

W sesji udział wzięli także: 

− Burmistrz Miasta Sławno – Krzysztof Frankenstein, 

− Z-ca Burmistrza Miasta Sławno – Mieczysław Grabowski, 

− Skarbnik Miasta – Marek Malinowski, 

− Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miejskiego w Sławnie: Spraw Społecznych i Edukacji 

– Marta Konfederak, Gospodarki Komunalnej i Inwestycji – pełniąca obowiązki 

naczelnika Michalina Adamczyk, Gospodarki Przestrzennej i Obrotu 

Nieruchomościami – Szymon Koprowicz, 

− radcy prawni – Maciej Jabłoński, Paweł Jóźwiak, 

− zaproszeni goście: Anna Kownacka (Prokurent Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o.),  

Jacek Ścigała (Prezes Zarządu Miejskiego Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej  
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i Mieszkaniowej Sp. z o.o.), Robert Jankowski (Prezes Zarządu Miejskiego 

Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. z o.o.),  Kazimierz Olejniczak (Prezes 

Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej „Wybrzeże” w Sławnie), Krzysztof Kowalczyk 

(Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji w Sławnie), Małgorzata Szwec (Kierownik 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Sławnie), Dariusz Bolesta (Z-ca Kierownika 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sławnie), Stanisław Guzewski (Dyrektor 

Szkoły Podstawowej nr 3 w Sławnie), 

− mieszkańcy ulic Kwiatowej i Słonecznej, 

− przedstawiciele prasy. 

Listy obecności stanowią załączniki do protokołu. 

 

PORZĄDEK  POSIEDZENIA 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, 

b) przyjęcie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji – z 30 sierpnia 2023r. 

2. Trybuna obywatelska. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmieniającą uchwałę nr LV/339/2023 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 30 sierpnia 

2023r.  

w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Sławnie, 

b) zmiany uchwały dotyczącej przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Sławno na 

2023 rok, 

c) zmiany uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu korzystania z obiektu typu 

Pumptrack stanowiącego własność Gminy Miasto Sławno, 

d) odstąpienia od zbycia w drodze przetargu nieruchomości zabudowanej ozn. geod. 

nr 1304 obr. 0002, stanowiącej własność Gminy Miasto Sławno, położonej  

w Sławnie przy ul. Alei Zachodniej, 

e) odstąpienia od zbycia w drodze przetargu nieruchomości zabudowanej ozn. geod. 

nr 944/7 obr. 0002, stanowiącej własność Gminy Miasto Sławno, położonej  

w Sławnie przy ul. Pocztowej, 



 

3/20 

 

f) odstąpienia od zbycia w drodze przetargu nieruchomości zabudowanej ozn. geod. 

nr 1308 obr. 0002, stanowiącej własność Gminy Miasto Sławno, położonej  

w Sławnie przy ul. Alei Zachodniej, 

g) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty w wysokości 50 % od ceny ustalonej 

przez rzeczoznawcę majątkowego na wykup w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości oznaczonej geodezyjnie nr 504/9 obr. 0003 miasta Sławno, 

h) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty w wysokości 50 % od ceny ustalonej 

przez rzeczoznawcę majątkowego na wykup w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości oznaczonej geodezyjnie nr 504/8 obr. 0003 miasta Sławno, 

i) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty w wysokości 50 % od ceny ustalonej 

przez rzeczoznawcę majątkowego na wykup w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości oznaczonej geodezyjnie nr 504/10 obr. 0003 miasta Sławno, 

j) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty w wysokości 99 % od ceny ustalonej 

przez rzeczoznawcę majątkowego na wykup w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego nr 18 stanowiącego własność Gminy Miasto Sławno, usytuowanego 

przy ulicy Koszalińskiej 60 na rzecz najemcy tego lokalu, 

k) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty w wysokości 99 % od ceny ustalonej 

przez rzeczoznawcę majątkowego na wykup w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego nr 11 stanowiącego własność Gminy Miasto Sławno, usytuowanego 

przy ulicy Koszalińskiej 60 na rzecz najemcy tego lokalu, 

l) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty w wysokości 99 % od ceny ustalonej 

przez rzeczoznawcę majątkowego na wykup w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego nr 16 stanowiącego własność Gminy Miasto Sławno, usytuowanego 

przy ulicy Koszalińskiej 60 na rzecz najemcy tego lokalu, 

m) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty w wysokości 99 % od ceny ustalonej 

przez rzeczoznawcę majątkowego na wykup w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego nr 2 stanowiącego własność Gminy Miasto Sławno, usytuowanego 

przy ulicy Koszalińskiej 60 na rzecz najemcy tego lokalu, 

n) zmian w budżecie Miasta Sławno na 2023 rok, 

o) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Sławno na lata 2023-2035. 

 

4. Wybory ławników sądowych na kadencję 2024-2027. 

5. Wnioski radnych. 

6. Zamknięcie sesji. 
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PRZEBIEG  POSIEDZENIA 

1. Sprawy organizacyjne 

 

a) Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum 

 

Przewodnicząca otworzyła sesję, witając zabranych i stwierdzając kworum. 

 

 

b) Przyjęcie porządku obrad 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie porządku obrad 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Marcin Podolski, Adam Poprawski, Ewelina Stach, Jarosław Stark, 

Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź 

NIEOBECNI (2) Dominik Margielewski, Maciej Motyl  

 

 

c) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji - z 30 sierpnia 2023r. 

Do protokołu uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji - z 30 sierpnia 2023r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Marcin Podolski, Adam Poprawski, Ewelina Stach, Jarosław Stark, 

Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

NIEOBECNI (2) Dominik Margielewski, Maciej Motyl  

 

 

 

2. Trybuna obywatelska (od 2:30 minuty sesji) 

 W ramach trybuny obywatelskiej w imieniu mieszkańców osiedla ulic Kwiatowej  

i Słonecznej głos zabrały trzy osoby. Poza tym głos zabrała jeszcze jedna osoba, która zgłosiła 

wniosek o poprawę widoczności znaków drogowych. 
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 Jako pierwszy zabrał głos Jan Błaszkiewicz z ul. Słonecznej. Nadmienił, że występuje  

w imieniu mieszkańców osiedla ulic Kwiatowej i Słonecznej wobec pomówień wygłoszonych 

przez Burmistrza Miasta Sławno na ostatniej sesji, a godzących w dobre imię ww. 

mieszkańców. Zdementował informacje wtedy podane w zakresie następujących tematów: 

- bardzo niskie ceny działek, brak uzbrojenia – ceny nie były niskie, bo różnica  

w cenie w porównaniu z działkami w innych częściach miasta w latach 2012 – 2015 wynosiła 

2 zł za m2, poza tym nie było na nie chętnych i odbywało się kilka przetargów; działki były 

uzbrojone; 

- budowa drogi – przed sprzedażą działek wykonano projekt budowy drogi wraz  

z infrastrukturą, natomiast na sprzedanych działkach zalegał gruz z dróg remontowanych na 

terenie miasta, uniemożliwiając dojście czy dojazd do nich; budowa drogi była obiecana pod 

warunkiem zabudowania większości działek, aby nie niszczyć jej nawierzchni przy budowie 

domów – do tej pory nie zostało to dotrzymane; 

- osiedle zamknięte – decyzja Urzędu Miejskiego, a nie mieszkańców, by w pełni scedować na 

mieszkańców odpowiedzialność; poza tym osiedle mogłoby być zamkniętym wówczas, gdyby: 

1. nie było zjazdów na ul. Słoneczną z budynku wielomieszkaniowego przy ul. I Pułku Ułanów, 

2. budynek wielomieszkaniowy w ogóle nie powstał na osiedlu, 3. droga osiedlowa nie pełniła 

funkcji skrótu dla kierowców, którzy nie chcą stać w korku na skrzyżowaniu  

ul. S. Sempołowskiej i I Pułku Ułanów, pędzących i skracających sobie drogę przez  

ul. Kwiatową i Słoneczną; budynek wielomieszkaniowy powstał przez brak miejscowego planu 

zagospodarowania (osiedle ulic Kwiatowej i Słonecznej jest osiedlem domków 

jednorodzinnych); owszem – można stwierdzić, że osiedle jest osiedlem zamkniętym, bo od 

początku nie miało żadnego wyjścia zgodnego z prawem, po interwencji mieszkańców 

Starostwo Powiatowe w Sławnie wykonało takowe na ul. I Pułku Ułanów na wysokości  

ul. Witosa, natomiast wyjścia z ul. Kwiatowej do dzisiaj nie ma.  

 Kolejny głos zabrał Piotr Trojnar – mieszkaniec ul. Kwiatowej, dopełniając wypowiedź 

Jana Błaszkiewicza w następujących tematach: 

- opłaty adiacenckie – takie opłaty miałyby prawo bytu, gdyby atrakcyjność osiedla wynikała  

z inwestycji poczynionych przez miasto po sprzedaży działek, ale oprócz oświetlenia nie było 

żadnych inwestycji ze strony miasta poza poprawą jakości drogi w formie wysypania tłucznia; 

mieszkańcy osiedla ulic Kwiatowej i Słonecznej nie są deweloperami, nie zamierzają 

sprzedawać posesji dla zarobku, chcą tam mieszkać, żyć spokojnie i jeżeli mieliby być 

obciążeni opłatami adiacenckimi – to należałoby to rozważyć wobec wszystkich mieszkańców 

Sławna, których poprawiono jakość życia przez budowę dróg czy chodników; mieszkańcy ww. 

osiedla uważają to za bardzo krzywdzące i odbierają jako szantaż wobec uczciwych i 

świadomych sytuacji mieszkańców miasta; frazesy, że będą płacić, jeżeli będą domagać się 

czegokolwiek uważają za zastraszanie; chcieliby żyć spokojnie i bezpiecznie, dlatego stawiają 

jako sąsiedzi na swoją wspólnotę i ubiegają się o zrozumienie i pomoc; 

- bezpieczeństwo – ul. Kwiatowa nie posiada bezpiecznego wyjścia z osiedla do dalszej części 

miasta; dzieci uczęszczające z osiedla do Szkoły Podstawowej nr 3 zmuszone są korzystać  

z terenu prywatnego (udostępnionego przez właścicieli), aby dotrzeć do oznakowanego 

przejścia dla pieszych przy ul. I Pułku Ułanów – w związku z tym prośba (szczególnie ze 

względu na bezpieczeństwo dzieci) o budowę odcinka chodnika przy ul. S. Sempołowskiej 

prowadzącego do ww. przejścia dla pieszych (na ul. I Pułku Ułanów przy SP nr 3); mieszkaniec 
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zadał pytanie, czy kwestie bezpieczeństwa będą rozpatrywane dopiero wtedy, kiedy dojdzie do 

tragedii; mieszkańcy chcieliby, aby poprawiono infrastrukturę drogową poprzez budowę drogi 

czy chodnika – każda inwestycja dla osiedla będzie przydatna, choć rozumieją, że jest to duża 

i kosztowna inwestycja; kiedy zbliża się godzina 8 lub 15, trwają wyścigi kierowców, którzy 

skracają sobie drogę przez osiedle, jadąc do ul. I Pułku Ułanów za blokiem wielorodzinnym 

wyjeżdżają w kierunku Sławska lub ul. Witosa, są to dużo większe prędkości niż dopuszczalna, 

do tego wzbijają się tumany kurzu i jest to uciążliwe dla wszystkich mieszkańców osiedla  

–  nie tylko dla tej części, po której kierowcy skracają sobie drogę; zaproponował w imieniu 

mieszkańców strefę skrzyżowań równorzędnych, ewentualnie wprowadzenia strefy 

zamieszkania, która może spowoduje, że kierowcy zmniejszą swoją prędkość oraz 

zamontowanie spowalniaczy lub innych urządzeń infrastruktury drogowej ograniczającej 

prędkość w celu poprawienia bezpieczeństwa na odcinku od ul. S. Sempołowskiej po Kwiatową                            

i Słoneczną do I Pułku Ułanów (problem opisany i zgłaszany wcześniej poprzez radnych 

podczas komisji), gdyż wielu kierowców niebędących mieszkańcami osiedla pokonuje ten 

odcinek drogi, stwarzając niebezpieczeństwo kolizji lub potrącenia pieszego. 

 Jako kolejny głos zabrał Mieczysław Siwiec, który zgłosił, że przy ul. S. Sempołowskiej 

– na odcinku między Starostwem Powiatowym a skrzyżowaniem – po prawej stronie znaki 

drogowe są zasłonięte i źle ustawione. Należałoby jeden z nich przestawić przed wjazd do 

szkoły, gdyż dojeżdża do niej wielu uczniów na rowerach i może dojść do tragedii; prośba 

również o wycięcie krzaków zasłaniających znaki drogowe na ww. odcinku.  

 Z kolei głos zabrała mieszkanka osiedla ulic Kwiatowej i Słonecznej – Małgorzata 

Olszewska, która dopełniła wypowiedzi Jana Błaszkiewicza i Piotra Trojnara. Poinformowała 

na początku swej wypowiedzi, że są tu po to, aby powiedzieć, co naprawdę dzieje się na ich 

osiedlu i zdementować kłamstwa, które padły na ostatniej sesji.  

Mieszkańcy ww. osiedla są świadomi, że plany zmieniają się ze względu na sytuację, jednak 

całkowite odpuszczenie działań jakichkolwiek jest po prostu porażką. Zdają sobie sprawę, że 

budowa drogi to nie jest inwestycja do uwzględnienia w budżecie miasta z roku na rok – to są 

inwestycje planowane na długo, wieloplanowe; warto byłoby wybrać się na to osiedle, kiedy 

pada deszcz (o to prosili ostatnio, kiedy kilka działek zostało zalanych, niszcząc to, co do tej 

pory udało się stworzyć mieszkańcom) – woda spływa z terenu utwardzonego wokół bloku 

wielorodzinnego a zjazdy z niego prowadzą bezpośrednio w kierunku drogi osiedlowej (blok 

umiejscowiony jest wyżej). W domach, a są to domy wybudowane kilka lat temu, pękają ściany 

z powodu zalań i pracy maszyn niby-utwardzających drogę. Przypomniała, że Burmistrz 

stwierdził na ostatniej sesji, że osiedle powstało na terenach zalewowych. Natomiast położone 

jest ono na wysokości 31 m n.p.m., czyli powyższe nie dotyczy ww. osiedla, tym bardziej że 

jeżeli byłyby to tereny zalewowe – nie mogliby budować swoich domów bez odpowiedniego 

pozwolenia, którego nikt od nich nie wymagał. Była to kolejna nieprawda, którą usłyszeli 

mieszkańcy osiedla, ale i całe Sławno. Osiedle przez to na arenie Sławna zostaje napiętnowane 

właśnie przez takie komentarze. Jego mieszkańcy zdają sobie sprawę, że nie są jedynym 

punktem  

w mieście Sławno – są jego częścią i oczywiście ich potrzeby muszą być realnie uwzględnione. 

Dodała, że mieszkańcy są dziś z apelem, ponieważ swoim wystąpieniem chcą dać wyraz 

dezaprobaty wobec słów, które kierowane są bezpośrednio do nich jako mieszkańców, 

podatników, wyborców w tym mieście. Rozumieją, że każdy może się pomylić, że nie każdy 

pamięta albo skupia się na faktach sprzed kilku lat. Są gotowi na rozmowy, na plany. To nie są 

dyskusje między dziećmi, które oczekują wszystkiego od razu. Oczekują szacunku oraz 
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nieszerzenia błędnych informacji, które są rozpowszechniane i robią mieszkańcom krzywdę. 

Osiedle ulic Kwiatowej i Słonecznej staje się jednym z ładniejszych miejsc do zamieszkania na 

terenie miasta. Dla wszystkich jest to in plus – im więcej takich miejsc w mieście, tym po prostu 

lepiej. Wszyscy na tym osiedlu dbają o swoje posesje, jest to kwesta ich odpowiedzialności, 

zaangażowania, oszczędności. Na tym osiedlu mieszkają ludzie uczciwi i serdeczni, którzy 

ciągle się integrują, wzajemnie sobie pomagają, czują się społecznością. Są dumni z tego, że  

w taki właśnie sposób funkcjonują. Wierzą, że każdy miejski gospodarz z założenia dba  

o miasto i mieszkańców – zarówno w aspekcie racjonalności oraz emocjonalności swoich 

decyzji. Tego życzą sobie i oni – mieszkańcy Sławna.  

 Jako ostatni głos zabrał Burmistrz Miasta Sławno, który ustosunkował się do 

wypowiedzi mieszkańców osiedla ulic Kwiatowej i Słonecznej. Stwierdził, że nie jest ich 

wrogiem i nie wie, skąd takie emocje w stosunku do niego i wypowiedzianych przez niego 

słów, ale być może jest to jakieś nieporozumienie albo przeinaczenie tego, co miał na myśli.  

Mówiąc, że działki kupowali stosunkowo tanio, nie miał na myśli, że kupili nielegalnie, 

nieuczciwie, niezgodnie z prawem – nie wchodzi to w ogóle w rachubę. Zasygnalizował to po 

to, bo muszą mieć świadomość pewnych faktów. Nieruchomości były wycenione przez 

rzeczoznawcę i w tych wycenach uwzględnia się stan rzeczy, który jest, czyli nie mogła być  

w tej wycenie uwzględniona kompleksowo wybudowana droga, bo to podniosłoby wartość tych 

nieruchomości. Działki zostały wycenione wszystkie na 1 mln 725 tys. zł, a zostały sprzedane 

za 1 mln niecałe 300 tys. zł, więc średnia cena działki to jest 37 tys. 626 zł netto, można do tego 

dorzucić podatek VAT, który miasta nie dotyczy, bo jest on odprowadzany do budżetu państwa. 

Średnia cena działki ponad 5 arów i ponad 10 arów to jest około 50 tys. brutto. Nie są to wartości 

wielkie, kosmiczne. Dzisiaj wartość tych działek jest dużo wyższa. Powiedział także, że 

mieszkańcy wiedzieli, w jakim są działki.  

Burmistrz odniósł się również do kwestii zalewowej, że nie taka była jego intencja, bo nie 

twierdzi, że okresowo zalewanie działek czy części tych działek jest spowodowane tym, że 

znajdują się one w polderach. Ukształtowanie tego terenu jest takie i warstwy nośne na tym 

terenie też są takie, że jeżeli się zbierze woda, to ona za szybko nie odpływa. W śródmieście 

jest podobny problem i ludzie czekają ponad 50 lat na przebudowę kanalizacji. Cenowo działki 

na osiedlu ulic Kwiatowej i Słonecznej były obniżane, bo było małe nimi zainteresowanie. To 

nie były pieniądze powalające z punktu widzenia budżetu miasta, bo tam jednak zostały 

wykonane różnego rodzaju inwestycje: 925 m bieżącej kanalizacji sanitarnej czy wodociągowej 

o wartości przekraczającej 1 mln zł. Miasto zainwestowało w ten teren, a nie zarobiło. Te 

pieniądze zostały na tym osiedlu, oświetlenie to setki tysięcy, nawet droga, która w tej chwili 

funkcjonuje ma swoją wartość i mówimy o setkach tys. zł. Na ul. Rolnej, gdzie ludzie 

mieszkają, jeszcze oświetlenia nie mają.  

Poruszył z kolei kwestię podatkową – wszystkie podatki od nieruchomości, które  mieszkańcy 

ww. osiedla  płacą (gruntowe i niezabudowane) są rzędu 18 tys. zł, a np. samo równanie  

z kruszywem, podsypywanie w tym roku kosztowało 17 tys. 600 zł i jeszcze prawdopodobnie 

w tym roku kilka tys. trzeba będzie wydać. A oświetlenie, które zostało zamontowane ma 

licznik, który pokazuje rachunek  4 tys. 300 zł. Dodał, że niczego nie wypomina, tylko stara się 

pokazać realne koszty i proporcje, które występują. Powiedział, że wszystkie pieniądze, nawet 

z podatku gruntowego, zostają u mieszkańców osiedla. One nie zasilają innych obszarów i są 

niewystarczające. To generuje szereg innych problemów, bo w Sławnie jest jeszcze sporo 

różnych dróg do zrobienia, których mieszkańcy czekają bardzo wiele lat: 11 Listopada, 

Tuwima, centrum miasta, które jego dotyczy osobiście, Aleja Zachodnia, Rolna. Stwierdził, że 
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żeby rozwiązać problemy osiedla ulic Kwiatowej i Słonecznej trzeba wybudować tam drogę  

z porządnym odwodnieniem, z uregulowaniem wszystkiego. Jest to niestety spora inwestycja, 

którą szacuje na poziomie około 4 mln zł albo więcej, bo ceny na przetargach są bardzo 

zróżnicowane. Tego typu osiedla bardzo rzadko wpisują się w jakieś programy wsparcia, bo to 

nie jest związane z poprawą ogólnej sieci komunikacyjnej w mieście. To jest trudne, bo na to 

będzie trzeba najprawdopodobniej przeznaczyć w całości środki własne. Powiedział, że 

podejmował już takie próby m. in. przy przebudowie osiedla „Północ” – też pierwotnie ujął 

osiedla ulic Kwiatowej i Słonecznej we wniosku, podnosząc wartość tego całego projektu, ale 

nie było to możliwe ze względu na ratowanie projektu dla części osiedla „Północ”. Osiedle ulic 

Kwiatowej i Słonecznej jest w pamięci, tylko żeby sensownie to rozwiązać, trzeba się do tego 

przygotować, zabezpieczyć środki finansowe i zaplanować w taki sposób, aby nie urazić 

mieszkańców innych części miasta. Nie chciałby, aby się traktować jako wrogów, bo 

mieszkańców ww. osiedla tak on nie traktuje, wręcz przeciwnie – co będzie możliwe, to będzie 

starał się popychać do przodu. W prostszych sprawach zawsze można rozmawiać: kwestia 

bezpieczeństwa, regulacja ruchu czy kawałek chodnika – są to rzeczy, które można sprawnie 

zrobić, ale rozwiązanie problemu tak naprawdę będzie wymagało wybudowania drogi, a na to 

potrzeba niemałych środków finansowych i niestety trochę czasu. Jeżeli taka decyzja miałaby 

zapaść, to musimy być wszyscy świadomi, że to będzie kosztem bardzo wielu innych projektów 

w mieście. Dodał, że decyzji nie podejmuje jednoosobowo.  

Poruszył jako kolejną kwestię opłat adiacenckich – mówiąc o nich, nie odnosił ich tylko do 

mieszkańców ww. osiedla, ale podkreślił, że poprzez budowę infrastruktury, która ma wpływ 

na podniesienie wartości nieruchomości przyległych – to od tego wzrostu każdy powinien 

zapłacić opłatę (choć nie jest ich wielkim zwolennikiem), bo to są pieniądze, które zasilają 

budżet miasta i dają możliwość realizacji pewnych działań. To była mowa o systemowym 

rozwiązaniu, a nie dotyczyła tylko osiedla ulic Kwiatowej i Słonecznej i prawdopodobnie i tak 

nie będzie wnioskował o wprowadzenie tego typu opłaty, aczkolwiek jest to wyzwanie dla 

miasta w przyszłości. Miasto musi być stać nawet na wkład własny przy realizacji inwestycji.  

Dodał, że problem osiedla jest mu znany i to nie jest tak, że się nikt nad tym nie zastanawia  

i nie zależy, aby ten problem był rozwiązany. Tylko należy mieć świadomość, że żadne kokosy 

z tytułu sprzedaży nieruchomości ani z podatków, które płacą mieszkańcy tego osiedla to nie 

są dla miasta, to zostaje w obrębie osiedla i trzeba poszukiwać ekstra rozwiązań finansowych  

i środków, żeby móc tam wykonać poważniejsze zadania inwestycji przede wszystkim 

drogowych. Na to potrzeba czasu i należy uwzględnić potrzeby w innych częściach miasta.  

W tej kadencji zostaną przebudowane duże osiedla. Osiedle „Północ” i ul. Okrzei są właściwie 

zrobione, niedługo Mieszka I, zakontraktowane są pieniądze na ul. Matejki, walczą o kolejne 

pieniądze na śródmieście. Wspomniał, że proponował, żeby doraźnie – do dnia, kiedy będą 

środki na budowę drogi – chociaż zrobić jeden ciąg z nowych płyt jumbo do przejścia. Można 

wprowadzić regulację ruchu – do zastanowienia. Ale rozwiązanie problemu jako całości 

wymaga dużych  środków i trzeba się zastanowić, czy w ten sposób utrzymujemy tę drogę jak 

dotychczas czy idziemy w kierunku utwardzenia jej przynajmniej na razie pasem czy dwoma 

pasami płyt jumbo – to też jest jakieś rozwiązanie, bo poprawia przejście, jest bardziej sucho, 

równo. Na ul. Rolnej mieszkańcy przyjęli takie rozwiązanie i się do niego dołożyli.  

Powiedział, że zinterpretowanie jego słów jest nie w porządku, chociaż się nie obraża, bo musi 

przyjąć krytykę, co czyni. Nie było jego zamiarem obrażać mieszkańców osiedla ulic 

Kwiatowej i Słonecznej, a mówiąc o opłacie adiacenckiej, zalewaniu czy cenach nieruchomości 

– mówił prawdę, tylko była to kwestia zrozumienia intencji. Należy cierpliwie czekać, bo 

miasto to nie tylko ul. Słoneczna czy Kwiatowa. Będą szukane rozwiązania, może będzie 
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dzielone to zadanie na etapy. Jest to inwestycja na ten moment czteromilionowa, a szansa na 

uzyskanie dofinasowania mało optymistyczna i na pewno nie na mały procent, może udałoby 

się uzyskać z 50 % - i tak byłyby to duże nakłady wkładu własnego. Poprosił o cierpliwość a w 

sprawach bieżących może się spotkać w każdej chwili i rozmawiać – jeśli nie bezpośrednio z 

nim, to  

z Wydziałem Gospodarki Komunalnej i Inwestycji. Co będzie możliwe, to będą starać się 

usprawnić i pomagać. Powiedział także,  że patrzy z podziwem, bo osiedle jest zadbane, 

przynosi miastu estetyczną wartość i trzeba to pielęgnować, tylko od razu nie da się tego zrobić. 

Podziękował za głos, bo był cenny i pożyteczny.     

Po zakończeniu wszystkich przemów (43:30 minuta posiedzenia) mieszkańcy osiedla ulic 

Kwiatowej i Słonecznej opuścili salę. Wyszedł również Zastępca Burmistrza Miasta Sławno. 

 

 

3. Podjęcie uchwał 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, że poniższe projekty uchwał były omawiane 

na posiedzeniach wspólnych komisji stałych Rady Miejskiej 27 września 2023r. Zostały 

zaopiniowane pozytywnie 

 

a) Podjęcie uchwały nr LVI/345/2023 zmieniającej uchwałę nr LV/339/2023 Rady Miejskiej  

w Sławnie z dnia 30 sierpnia 2023r. w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Sławnie 

Radni nie mieli pytań. 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr LV/339/2023 Rady 

Miejskiej w Sławnie z dnia 30 sierpnia 2023r. w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz 

odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Sławnie 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Marcin Podolski, Adam Poprawski, Ewelina Stach, Jarosław Stark, 

Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

NIEOBECNI (2) Dominik Margielewski, Maciej Motyl  

 

 

b) Podjęcie uchwały nr LVI/346/2023 w sprawie zmiany uchwały dotyczącej przyjęcia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Miasta Sławno na 2023 rok 
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Radni nie mieli pytań. 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej przyjęcia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Miasta Sławno na 2023 rok 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Marcin Podolski, Adam Poprawski, Ewelina Stach, Jarosław Stark, 

Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

NIEOBECNI (2) Dominik Margielewski, Maciej Motyl  

 

 

c) Podjęcie uchwały nr LVI/347/2023 w sprawie zmiany uchwały w sprawie wprowadzenia 

Regulaminu korzystania z obiektu typu Pumptrack stanowiącego własność Gminy Miasto 

Sławno 

Radni nie mieli pytań. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

wprowadzenia Regulaminu korzystania z obiektu typu Pumptrack stanowiącego własność 

Gminy Miasto Sławno 

 Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Marcin Podolski, Adam Poprawski, Ewelina Stach, Jarosław Stark, 

Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź 

NIEOBECNI (2) Dominik Margielewski, Maciej Motyl 

 

d) Podjęcie uchwały nr LVI/348/2023 w sprawie odstąpienia od zbycia w drodze przetargu 

nieruchomości zabudowanej ozn. geod. nr 1304 obr. 0002, stanowiącej własność Gminy Miasto 

Sławno, położonej w Sławnie przy ul. Alei Zachodniej 

Radni nie mieli pytań. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od zbycia w drodze przetargu 

nieruchomości zabudowanej ozn. geod. nr 1304 obr. 0002, stanowiącej własność Gminy Miasto 

Sławno, położonej w Sławnie przy ul. Alei Zachodniej 

 Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Marcin Podolski, Adam Poprawski, Ewelina Stach, Jarosław Stark, 

Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

NIEOBECNI (2) Dominik Margielewski, Maciej Motyl  

 

e) Podjęcie uchwały nr LVI/349/2023 w sprawie odstąpienia od zbycia w drodze przetargu 

nieruchomości zabudowanej ozn. geod. nr 944/7 obr. 0002, stanowiącej własność Gminy 

Miasto Sławno, położonej w Sławnie przy ul. Pocztowej 

Radni nie mieli pytań. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od zbycia w drodze przetargu 

nieruchomości zabudowanej ozn. geod. nr 944/7 obr. 0002, stanowiącej własność Gminy 

Miasto Sławno, położonej w Sławnie przy ul. Pocztowej 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Marcin Podolski, Adam Poprawski, Ewelina Stach, Jarosław Stark, 

Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

NIEOBECNI (2) Dominik Margielewski, Maciej Motyl  

 

f) Podjęcie uchwały nr LVI/350/2023 w sprawie odstąpienia od zbycia w drodze przetargu 

nieruchomości zabudowanej ozn. geod. nr 1308 obr. 0002, stanowiącej własność Gminy Miasto 

Sławno, położonej w Sławnie przy ul. Alei Zachodniej 

Radni nie mieli pytań. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od zbycia w drodze przetargu 

nieruchomości zabudowanej ozn. geod. nr 1308 obr. 0002, stanowiącej własność Gminy Miasto 

Sławno, położonej w Sławnie przy ul. Alei Zachodniej 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Marcin Podolski, Adam Poprawski, Ewelina Stach, Jarosław Stark, 

Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź 
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NIEOBECNI (2) Dominik Margielewski, Maciej Motyl  

 

 

g) Podjęcie uchwały nr LVI/351/2023 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty  

w wysokości 50 % od ceny ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego na wykup w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości oznaczonej geodezyjnie nr 504/9 obr. 0003 miasta Sławno 

 

Radni nie mieli pytań. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 

w wysokości 50 % od ceny ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego na wykup w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości oznaczonej geodezyjnie nr 504/9 obr. 0003 miasta Sławno  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Marcin Podolski, Adam Poprawski, Ewelina Stach, Jarosław Stark, 

Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

NIEOBECNI (2) Dominik Margielewski, Maciej Motyl  

 

 

h) Podjęcie uchwały nr LVI/352/2023 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty  

w wysokości 50 % od ceny ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego na wykup w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości oznaczonej geodezyjnie nr 504/8 obr. 0003 miasta Sławno 

Radni nie mieli pytań. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 

w wysokości 50 % od ceny ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego na wykup w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości oznaczonej geodezyjnie nr 504/8 obr. 0003 miasta Sławno 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Marcin Podolski, Adam Poprawski, Ewelina Stach, Jarosław Stark, 

Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

NIEOBECNI (2) Dominik Margielewski, Maciej Motyl  

 

i) Podjęcie uchwały nr LVI/353/2023 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty  

w wysokości 50 % od ceny ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego na wykup w trybie 
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bezprzetargowym nieruchomości oznaczonej geodezyjnie nr 504/10 obr. 0003 miasta Sławno 

Radni nie mieli pytań. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 

w wysokości 50 % od ceny ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego na wykup w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości oznaczonej geodezyjnie nr 504/10 obr. 0003 miasta Sławno  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Marcin Podolski, Adam Poprawski, Ewelina Stach, Jarosław Stark, 

Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź 

NIEOBECNI (2) Dominik Margielewski, Maciej Motyl  

 

 

j) Podjęcie uchwały nr LVI/354/2023 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty  

w wysokości 99 % od ceny ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego na wykup w trybie 

bezprzetargowym lokalu mieszkalnego nr 18 stanowiącego własność Gminy Miasto Sławno, 

usytuowanego przy ulicy Koszalińskiej 60 na rzecz najemcy tego lokalu 

W dyskusji (od 57 minuty sesji) udział wzięli: Bartosz Bukowski, Burmistrz Miasta Sławno. 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 

w wysokości 99 % od ceny ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego na wykup w trybie 

bezprzetargowym lokalu mieszkalnego nr 18 stanowiącego własność Gminy Miasto Sławno, 

usytuowanego przy ulicy Koszalińskiej 60 na rzecz najemcy tego lokalu  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Marcin Podolski, Adam Poprawski, Ewelina Stach, Jarosław Stark, 

Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

NIEOBECNI (2) Dominik Margielewski, Maciej Motyl  

 

 

k) Podjęcie uchwały nr LVI/355/2023 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty  

w wysokości 99 % od ceny ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego na wykup w trybie 

bezprzetargowym lokalu mieszkalnego nr 11 stanowiącego własność Gminy Miasto Sławno, 

usytuowanego przy ulicy Koszalińskiej 60 na rzecz najemcy tego lokalu 

radni nie mieli pytań. 
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Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 

w wysokości 99 % od ceny ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego na wykup w trybie 

bezprzetargowym lokalu mieszkalnego nr 11 stanowiącego własność Gminy Miasto Sławno, 

usytuowanego przy ulicy Koszalińskiej 60 na rzecz najemcy tego lokalu 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Marcin Podolski, Adam Poprawski, Ewelina Stach, Jarosław Stark, 

Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

NIEOBECNI (2) Dominik Margielewski, Maciej Motyl  

 

 

l) Podjęcie uchwały nr LVI/356/2023 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty  

w wysokości 99 % od ceny ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego na wykup w trybie 

bezprzetargowym lokalu mieszkalnego nr 16 stanowiącego własność Gminy Miasto Sławno, 

usytuowanego przy ulicy Koszalińskiej 60 na rzecz najemcy tego lokalu 

Radni nie mieli pytań. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 

w wysokości 99 % od ceny ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego na wykup w trybie 

bezprzetargowym lokalu mieszkalnego nr 16 stanowiącego własność Gminy Miasto Sławno, 

usytuowanego przy ulicy Koszalińskiej 60 na rzecz najemcy tego lokalu 

  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Marcin Podolski, Adam Poprawski, Ewelina Stach, Jarosław Stark, 

Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

NIEOBECNI (2) Dominik Margielewski, Maciej Motyl  

 

m) Podjęcie uchwały nr LVI/357/2023 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty  

w wysokości 99 % od ceny ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego na wykup w trybie 

bezprzetargowym lokalu mieszkalnego nr 2 stanowiącego własność Gminy Miasto Sławno, 

usytuowanego przy ulicy Koszalińskiej 60 na rzecz najemcy tego lokalu 

Radni nie mieli pytań. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 

w wysokości 99 % od ceny ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego na wykup w trybie 
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bezprzetargowym lokalu mieszkalnego nr 2 stanowiącego własność Gminy Miasto Sławno, 

usytuowanego przy ulicy Koszalińskiej 60 na rzecz najemcy tego lokalu 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Marcin Podolski, Adam Poprawski, Ewelina Stach, Jarosław Stark, 

Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

NIEOBECNI (2) Dominik Margielewski, Maciej Motyl  

 

n) Podjęcie uchwały nr LVI/358/2023 w sprawie zmian w budżecie Miasta Sławno na 2023 rok 

Radni nie mieli pytań. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Sławno na 2023 

rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Marcin Podolski, Adam Poprawski, Ewelina Stach, Jarosław Stark, 

Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

NIEOBECNI (2) Dominik Margielewski, Maciej Motyl  

 

 

o) Podjęcie uchwały nr LVI/359/2023 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Miasta Sławno na lata 2023-2035 

Radni nie mieli pytań. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Miasta Sławno na lata 2023-2035 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Marcin Bojaryn, Bartosz Bukowski, Joanna Iwko, Bożena Kallaur, Paweł Kopczyński, 

Marzena Łużyńska, Marcin Podolski, Adam Poprawski, Ewelina Stach, Jarosław Stark, 

Karolina Stępień, Marta Stępień, Włodzimierz Śledź  

NIEOBECNI (2) Dominik Margielewski, Maciej Motyl  
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4. Wybory ławników sądowych na kadencję 2024-2027 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, że wybory łaników odbywają się 

najpóźniej w październiku roku kalendarzowego, w którym upływa kadencja dotychczasowych 

ławników. Zgodnie z wnioskiem  Prezesa Sądu Okręgowego w Koszalinie Rada Miejska  

w Sławnie dokonuje wyboru ławników na nową kadencję do Sądu Rejonowego w Sławnie  

 –  2 osoby. W związku z powyższym uruchomiono procedurę zgłaszania kandydatów na 

ławników, a uchwałą nr LIII/324/2023 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 31 maja 2023r. 

powołano zespół opiniujący kandydatów na ławników, który na posiedzeniu  

30 sierpnia 2023r. zaopiniował pozytywnie wszystkie zgłoszone kandydatury.  

Jako kolejny głos zabrał radny Marcin Podolski – przewodniczący zespołu ds. zaopiniowania 

kandydatów na ławników, który odczytał opinię na ich temat, w szczególności spełnienia przez 

nich wymogów określonych w ustawie: 

Jako kolejny głos zabrał radny Marcin Podolski (72 minuta sesji) – przewodniczący zespołu ds. 

zaopiniowania kandydatów na ławników, który odczytał opinię na ich temat, w szczególności 

spełnienia przez nich wymogów określonych w ustawie: 

„Zespół ds. zaopiniowania kandydatów na ławników (zwany dalej „Zespołem”) został 

powołany uchwałą nr LIII/324/2023 Rady  Miejskiej w Sławnie z dnia 31 maja 2023r. 

w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników, w składzie: 

1) Maciej Jabłoński – radca prawny, 

2) Aleksandra Leśków – inspektor ds. obsługi rady, 

3) Marzena Łużyńska – radna, 

4) Bartosz Bukowski – radny, 

5) Podolski Marcin – radny. 

 

Na przewodniczącego Zespołu jednogłośnie został wybrany Marcin Podolski. 

Zadaniem Zespołu jest przygotowanie i przedstawienie Radzie Miejskiej w Sławnie, przed 

przystąpieniem do wyborów ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024 – 2027, 

opinii o zgłoszonych kandydatach, w szczególności w zakresie spełnienia przez nich wymogów 

określonych w ustawie z 27 lipca 2001r. Prawo o ustroju sądów powszechnych. 

Wybory ławników odbywają się na podstawie ustawy z dnia 27 lipca 2001 roku  

- Prawo o ustroju sądów powszechnych (t.j. Dz. U. z 2023r. poz. 217 ze zm.), zwanej dalej 

„ustawą”, oraz rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości z dnia 9 czerwca 2011r. w sprawie 

sposobu postępowania z dokumentami złożonymi radom gmin przy zgłaszaniu kandydatów na 

ławników oraz wzoru karty zgłoszenia (Dz. U. z 2011r., poz. 693) zwanego dalej 

„rozporządzeniem”. 

Zadaniem Zespołu, zgodnie z art. 163 § 2 ustawy, jest wypracowanie  

i przedstawienie na sesji Rady Miejskiej opinii o zgłoszonych kandydatach,  

w szczególności w zakresie spełnienia przez nich wymogów określonych w ustawie.  
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Prezes Sądu Okręgowego w Koszalinie pismem z dnia 25 kwietnia 2023r., numer sprawy: 

OA-510-4/23 (data wpływu 09 maja 2023r.), skierowanym do przewodniczącego Rady 

Miejskiej, podał liczbę ławników, którzy winni być wybrani przez Radę Miejską w Sławnie do 

Sądu Rejonowego w Sławnie – 2 osoby. 

W terminie do 30 czerwca 2023r. zostały zgłoszone dwie kandydatki na ławników,  

w tym przez Prezesa Sądu Rejonowego w Sławnie  jedna kandydatka, która pełniła funkcję 

ławnika w poprzedniej kadencji, a druga – przez Stowarzyszenie Bibliotekarzy Polskich oddział 

w Koszalinie. Obydwa zgłoszenia spełniały wymagania formalne, zostały   przygotowane na 

kartach zgłoszenia według wzoru ustalonego rozporządzeniem i były do nich dołączone 

wymagane dokumenty. 

Zespół dokonał analizy zgłoszeń kandydatek na ławników na posiedzeniach  

w dniach: 14 lipca 2023r. oraz 30 sierpnia 2023r. pod względem spełnienia przez kandydatki 

wymogów ustawowych określonych w art. 158 § 1 i art. 159 ustawy, tj.: 

 

Art. 158  

§ 1. Ławnikiem może być wybrany ten, kto: 

1) posiada obywatelstwo polskie i korzysta z pełni praw cywilnych i obywatelskich, 

2) jest nieskazitelnego charakteru, 

3) ukończył 30 lat, 

4) jest zatrudniony, prowadzi działalność gospodarczą lub mieszka w miejscu kandydowania 

co najmniej od roku, 

5) nie przekroczył 70 lat, 

6) jest zdolny, ze względu na stan zdrowia, do pełnienia obowiązków ławnika, 

7) posiada co najmniej wykształcenie średnie lub średnie branżowe. 

Art. 159.  

§ 1. Ławnikami nie mogą być: 

1) osoby zatrudnione w sądach powszechnych i innych sądach oraz w prokuraturze, 

2) osoby wchodzące w skład organów, od których orzeczenia można żądać skierowania 

sprawy na drogę postępowania sądowego, 

3) funkcjonariusze Policji oraz inne osoby zajmujące stanowiska związane ze ściganiem 

przestępstw i wykroczeń, 

4) adwokaci i aplikanci adwokaccy, 

5) radcy prawni i aplikanci radcowscy, 

6) duchowni, 

7) żołnierze w czynnej służbie wojskowej, 

8) funkcjonariusze Służby Więziennej, 

9) radni gminy, powiatu i województwa. 

§ 2. Nie można być ławnikiem jednocześnie w więcej niż jednym sądzie. 

Zespół przeanalizował także informacje Komendanta Wojewódzkiego Policji  

w Szczecinie z dnia 24 lipca 2023r., dotyczące poszczególnych kandydatek  na ławników. 
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Zespół po dokonaniu analizy zgłoszeń stwierdza (w porządku alfabetycznym), że 

kandydatki na ławników do Sądu Rejonowego w Sławnie: 

 

1. Dobak Hanna – zgłoszona przez Stowarzyszenie Bibliotekarzy Polskich oddział  

w Koszalinie spełnia wymogi określone w art. 158 § 1 ustawy. 

Zespół stwierdza, opierając się na informacjach zawartych w zgłoszeniu, w tym 

szczególnie w karcie zgłoszenia, że kandydatki nie dotyczą okoliczności,  

o których mowa    w art. 159 ustawy. 

2. Korabowicz Kamila – zgłoszona przez Prezesa Sądu Rejonowego w Sławnie spełnia 

wymogi określone w art. 158 § 1 ustawy. 

Zespół stwierdza, opierając się na informacjach zawartych w zgłoszeniu, w tym 

szczególnie w karcie zgłoszenia, że kandydatki nie dotyczą okoliczności,  

o których mowa    w art. 159 ustawy. 

 

 Mając powyższe na uwadze, Zespół opiniuje pozytywnie ww. zgłoszone kandydatki na 

ławników. 

Opinię o zgłoszonych kandydatkach Zespół przygotował w oparciu o: 

1) zgłoszenia kandydatek, 

2) informacje z 24 lipca 2023r. Komendanta Wojewódzkiego Policji w Szczecinie 

o kandydatkach. 

Wymienione wyżej dokumenty, protokoły z przebiegu posiedzeń Zespołu oraz listy 

obecności stanowią odrębną dokumentację –  do wglądu w biurze Rady Miejskiej  w Sławnie.” 

Z kolei głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej – Marzena Łużyńska, która 

poinformowała o zasadach głosowania: dokonujemy wyboru 2 ławników do Sądu Rejonowego 

w Sławnie w głosowaniu tajnym za pomocą urządzeń elektronicznych. Każdy z radnych po 

zapoznaniu się z przedstawioną przez przewodniczącego zespołu ds. zaopiniowania 

kandydatów na ławników opinią na temat kandydatów oraz zgodnie z własnym sumieniem 

głosuje za wyborem poszczególnych osób na ławników. Kandydatki są dwie i radni decydują, 

czy są za wyborem danej osoby. Dana kandydatka zostanie wybrana na ławnika, jeżeli uzyska 

zwykłą większość głosów.  

Następnie przeprowadzono poszczególne tajne głosowania – głosowania z przyczyn 

technicznych nie zostały zapisane w systemie eSesja (w związku z tym formalnie nie została 

podjęta uchwała ws. wyboru ławników sądowych). 

 

 

5. Wnioski radnych (82 minuta posiedzenia): 

 

1. Bartosz Bukowski – powiedział, że podczas dzisiejszej sesji byliśmy świadkami bardzo 

ważnej aktywności obywatelskiej ze strony współmieszkańców; jest to liczna 

społeczność, która świadomie chce zadbać o swoje interesy; wyraził swój szacunek  

i podziękowanie dla wszystkich, którzy pojawili się i zabrali głos; życzyłby sobie, aby 

pozostała część społeczeństwa przychodziła i mówiła o swoich problemach po to, aby 



 

19/20 

 

mogli bardziej świadomie i lepiej dbać o interesy mieszkańców; ma nadzieję, że 

wystąpienie będzie stanowiło zaczyn do powołania w przyszłości np. rad osiedli;  

2. Ewelina Stach – wniosek o zabezpieczenie środków w budżecie miasta na rok 2024 na 

remont ul. Żeromskiego – pismo radnej w załączeniu; radna nadmieniła, że na wcześniej 

odbytych komisjach i sesjach zgłaszała ww. wniosek (to nie pierwszy wniosek w tej 

sprawie); 

3. Ewelina Stach – uzupełniła swój wniosek złożony podczas Komisji Socjalnej 21.09.2023r. 

(nr pisma OR.0014.13.2023 z 21.09.2023r.), dot. wykonania chodnika na łączniku od  

ul. Morskiej do ul. Chełmońskiego – wie, że odpowiedź w tej sprawie jest już tworzona  

i prosi o to, aby w tej odpowiedzi było zawarte, że jednak ten chodnik będzie, ponieważ 

jest to bardzo ważna kwestia dla mieszkańców ul. Morskiej, gdyż na tej drodze w planach 

nie ma chodnika (ekonomiczniej jest zaplanować coś od razu niż później planować kolejną 

inwestycję), który zabezpieczyłby dojście z ul. Morskiej na działki, z którego mieszkańcy 

korzystają i jest ono uczęszczane dosyć często; prosi o przynajmniej kawałek chodnika, 

aby był utworzony do momentu wejścia na działki oraz do tego prosi o zabezpieczenie 

środków na przejście dla pieszych jak i oświetlenie; mieszkańcy proszą również  

o spotkanie w tej sprawie z przedstawicielami miasta, gdyż chcieliby uzyskać informacje 

związane z inwestycją i konsultacje; 

4. Ewelina Stach – w jakiej formie i na jakich zasadach będzie funkcjonować nowo otwarta 

świetlica na Osiedlu Dzieci Wrzesińskich? W jakich godzinach będzie otwarta? 

5. Ewelina Stach – zgłosiła złożenie interpelacji dot. trwającej kampanii wyborczej – prośba 

o informację, kiedy zostało wydane zezwolenie w formie decyzji administracyjnej na 

zajęcie pasa drogowego w celu umieszczenia nośników wyborczych Pana Pawła 

Szefernakera (komitet wyborczy: Prawo i Sprawiedliwość), dot. al. Wojska Polskiego oraz 

ulicy Filtrowej w Sławnie; 

Do ww. spraw zgłoszonych przez radną Ewelinę Stach odniósł się Burmistrz Miasta Sławno: 

przypomniał, że zgodnie z uchwałą dot. uchwalania budżetu miasta radni mogą zgłaszać 

wnioski do budżetu do 31 sierpnia danego roku (głos zabrał także Skarbnik Miasta Sławno, 

który przytoczył zapisy z uchwały z 2010r. ws. procedury uchwalania budżetu), Burmistrz 

dodał, że ul. Żeromskiego jest ważną ulicą, ale trzeba ją ująć stosownie do możliwości 

finansowych miasta; wysokie koszty budowy chodnika i oświetlenia na odcinku  

ul. Chełmońskiego w kierunku ul. Morskiej wymusiły zmianę planów, jeśli w przyszłości będą 

środki finansowe – to takie zadanie będzie można zaplanować, na ten moment jest 

realizowany projekt i nie można nie zmieniać, bo groziłoby to utratą dofinasowania; odnośnie 

kampanii wyborczej – wszystkie działania z nią związane reguluje ustawa Kodeks wyborczy, 

którego przepisy Burmistrz przytoczył. 

6. Marcin Podolski – odcinek od ul. Grunwaldzkiej 20 do skrzyżowania z ul. B. Prusa jest 

niedoświetlony – prośba o dołożenie oprawy oświetleniowej w stronę ww. skrzyżowania, 

aby oświetlić ten odcinek drogi i chodnika; na tym odcinku znajduje się także studzienka, 

która wymaga sprawdzenia – wystaje nad chodnik i stwarza niebezpieczeństwo; 

7. Joanna Iwko – również poprosiła o zabezpieczenie kawałka przejścia odnośnie bajpasu 

ulic Morskiej i Chełmońskiego – tam potrzebny jest niewielki kawałek chodnika, aby 

mieszkańcy mogli bezpiecznie przejść na swoje działki. 
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6. Zamknięcie sesji 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej zamknęła sesję 28 września 2023r. 

 

 

 Przewodnicząca 

Rady Miejskiej w Sławnie 

Marzena Łużyńska  

 

 

Protokołowała Aleksandra Leśków 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

 

 

  

  


